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Rozvoj  
tramvajových tratí  
zažívá nebývalý boom

The development  
of tram lines is experiencing 
an unprecedented boom 

Nový generální ředitel firmy Ing. Vladimír Seidl nám přiblížil nej-
bližší cíle, které Metroprojekt čekají – a není to jen trasa D praž-

ského metra.

Ve funkci jste na začátku roku vystřídal Ing. Krásu. Jaké úkoly či 
výzvy před vámi stojí?
Mým cílem je, aby byl Metroprojekt i nadále špičkovou projektovou 
firmou zejména v oblasti dopravních staveb. Z nejbližších cílů je to 
určitě zdárné dokončení přípravy souboru staveb železničního spo-
jení Prahy s  Kladnem a  Letištěm Václava Havla. Získání územních 
rozhodnutí a  stavebních povolení v  intravilánu hlavního města je 
velice náročnou činností a během na dlouhou trať. Bojujeme s od-
půrci stavby, kdy každý podporuje moderní kolejové spojení centra 
města s letištěm, ale pouze v případě, že trať nepovede kolem jeho 
domu nebo zahrádky. Rychlosti projednání nepřidá ani nadměrná 
opatrnost a někdy nedodržování správních lhůt na straně dotčených 
organizací a městských úřadů. Přes výše uvedené problémy se nám 
se Správou železnic podařilo v posledních měsících zahájit realizaci 
našich projektů v úsecích Kladno – Kladno Ostrovec a Praha Bubny 
– Praha Výstaviště. Z dalších úseků má nejblíže k zahájení stavba 
Praha Ruzyně – Kladno. Co se týká vnitřních procesů Metroprojektu, 
chci dokončit kompletní digitalizaci oběhů dokumentů a  zavedení 
softwaru na správu souborů, uživatelů a procesů. Mezi mé priority 
patří další rozvoj 3D projektování metodou BIM. 

Jedním z hlavních pražských projektů je výstavba trasy D praž-
ského metra. Daří se postupovat podle plánu, nebo se objevily 
nějaké záludnosti?
Harmonogram přípravy a  realizace trasy metra I.D, nastavený Do-
pravním podnikem hl. města Prahy, se zatím daří plnit. Podle něj by 
měl být úsek Pankrác – Nové Dvory dokončen a zprovozněn do roku 
2029. Výstavba iniciačního úseku Pankrác – Olbrachtova je v plném 
proudu od loňského dubna. Problém může nastat, pokud po vy-
hodnocení nabídek na realizaci druhého úseku Olbrachtova – Nové 
Dvory se některý z účastníků odvolá k ÚOHS, tak jako tomu bylo 
v prvním úseku. To by pak mohlo značně zpozdit i zprovoznění prv-
ního úseku. Co se týká pokračování projektové přípravy, považuji za 
správné rozhodnutí DPP zaměřit se na pokračování přípravy projek-
tu z Pankráce na sever směrem na náměstí Míru, protože až propoje-
ním linek D a A se odlehčí trase C. 

Společnost METROPROJEKT Praha, a. s., 
má déle než padesátiletou historii a je  
„podepsána“ pod mnoha významnými  
dopravními stavbami nejen v našem  
hlavním městě.



38 39

DN 01/23 DN 01/23

PROJEKTY / PROJECTS PROJECTS / PROJEKTY

Jak postupuje modernizace stávajících stanic metra?
Rekonstrukce stanic metra nabrala za poslední roky na 
intenzitě, což mě těší nejenom jako ředitele projektové 
firmy, pro niž je tento typ zakázek jedním z  hlavních 
předmětů podnikání, ale i  jako Pražana, který služeb 
MHD v metropoli pravidelně využívá. V současné době 
probíhají rekonstrukce stanic metra Jiřího z  Poděbrad 
a Florenc C. Letos chceme dokončil tendrové dokumen-
tace pro výběr zhotovitele rekonstrukcí stanic Českomo-
ravská a Flora. Na začátku roku jsme zahájili i práce na 
dokumentaci pro stavební povolení rekonstrukce stanice 
Hradčanská.  

V Praze je poměrně velkým tématem rozvoj tramva-
jových tratí. Hodně diskutovaný je návrat kolejí na 
Václavské náměstí, ale i nové tratě, které zlepší do-
pravní obslužnost okrajových částí Prahy... Jaká je 
situace?
Rozvoj tramvajových tratí v Praze zažívá boom, který za 
svou téměř třicetiletou profesní kariéru nepamatuji. Od-

stupující vedení hlavního města si to stanovilo jako jednu 
z priorit a věřím, že to nové bude v nastoleném trendu 
pokračovat. Vedle běžících staveb Modřany – Libuš a Di-
voká Šárka – Dědinská bude v únoru zahájena realizace 
stavby Holyně – Slivenec. Naše společnost nyní pracuje 
na projektech tramvajových tratí Libuš – Nově Dvory, 
Kobylisy – Bohnice a nové trati v ul. Počernická. Návrat 
tramvají na Václavské náměstí je opět o krok blíže. Je to ze 
všech našich zmíněných projektů možná ten nejviditelněj-
ší. Ale má i svůj velký provozní význam, neboť tak vznikne 
paralelní trasa k nejvytíženější trati I. P. Pavlova – Ječná 
– Karlovo náměstí. I banální kolize v  tomto úseku dnes 
dokáže zkomplikovat tramvajovou dopravu ve velké části 
města. Pro trať na Václavském náměstí nabylo na přelo-
mu roku právní moci stavební povolení a v současné době 
probíhá soutěž na výběr zhotovitele stavby. Zde musím 
podotknout, že získání stavebního povolení se nám i s vy-
datnou podporou vedení města povedlo v rekordně krátké 
době, a chtěl bych tímto poděkovat všem kolegům, kteří 
se o to zasloužili.

Zatím jsme se zaměřili jen na Prahu. Které vaše pro-
jekty se realizují mimo hlavní město?
V prosinci loňského roku byla do zkušebního provozu uve-
dena stavba tramvajové trati z Osové ke Kampusu Ma-
sarykovy univerzity v Brně. Je to za poslední roky naše 
největší dokončená realizace projektu městského doprav-
ního systému. Trať vede z větší části v tunelu a součástí 
je i podzemní zastávka Zelená brána. V železniční stanici 
České Budějovice probíhá rekonstrukce historické výprav-
ní budovy. V Sofii se realizuje historicky největší zahraniční 
zakázka Metroprojektu – třetí linka metra. Zde mi nezbý-
vá než závidět kolegům v Bulharsku rychlost povolova-
cích procesů. V roce 2010 jsme zahájili projektové práce na 
dvou nových linkách metra, trase D v Praze a třetí lince 
metra v Sofii. V Sofii je v provozu již 12 stanic z celkových 
18. Trasa D v Praze se oproti tomu začala stavět teprve 
v loňském roce. 

Z vašich odpovědí vyplývá, že se Metroprojekt sou-
středí především na kolejové dopravní stavby. Chys-
táte se zaměřit i na jiné systémy dopravních staveb, 
popř. jiné odvětví stavebnictví?
Rozšířením portfolia Metroprojektu jsem se zabýval již ve 
své předchozí pozici obchodního ředitele. Každá společ-
nost lépe odolává krizím, pokud má tzv. více rozevřené 
nůžky a umí se prosadit i v dalších oblastech mimo svůj 
core business. Jedna věc je získat zakázku v oboru pro vás 
netradičním a druhá věc je úspěšně ji zvládnout vlastní-
mi kapacitami nebo s  pomocí subdodavatelů. Při snaze 
o pronikání na nový trh se s vámi nikdo moc spojovat ne-
chce, protože mu zvyšujete konkurenci a ve výsledku be-
rete práci. Jediná možnost je získat v novém oboru uzná-
vané odborníky. Přilákat do zaměstnaneckého poměru 
celou skupinu je složité a dnes téměř nemožné, a tak jsme 
šli cestou akvizic zavedených menších firem, s  kterými 
jsme v minulosti pracovali na společných projektech. Za 
poslední tři roky se nám podařilo získat většinové podíly 
ve společnostech PK Ossendorf a AGA – Letiště a vstoupit 
tak na trh projektování silničních, dálničních a  letištních 
staveb. Do budoucna nevylučuji, že budeme takto pokra-
čovat i v segmentu projektování pozemních staveb. AK
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„Mým cílem je, aby byl Metroprojekt i nadále špičkovou projektovou firmou zejména  
v oblasti dopravních staveb.“  Ing. Vladimír Seidl

ING. VLADIMÍR SEIDL (*1971)
1989–93  ČVUT, Fakulta elektrotechnická, 

obor telekomunikace a sdělovací 
technika

1993–95  ZČU Plzeň, Fakulta elektrotechnická, 
obor silnoproudá elektrotechnika

1995–99  SUDOP Praha – projektant  
silnoproudých rozvodů a osvětlení

od 1999  METROPROJEKT Praha – vedoucí elektrotechnické-
ho střediska (do 2006); obchodní ředitel (2007–22), 
od 1. 1. 2023 generální ředitel
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project preparation, what I  consider the right decision 
is for the DPP to focus on the continuation of the pro-
ject preparation from Pankrác to the north towards Míru 
Square, because the C route will not be relieved until the 
D and A routes are connected. 

How is the modernization of the existing under-
ground stations progressing?
The rate of reconstruction of underground stations has 
increased in recent years, which pleases me not only as 
the director of a project company which considers this 
type of contract as one of the main lines of business, but 
also as a  resident of Prague who regularly uses public 
transport services in the metropolis. Reconstructions that 
are currently being renovated include the Jiřího z Podě-
brad and the C Florenc stations. This year, we want to 
complete the tender documentation for the selection of 
a  contractor for the reconstruction of Českomoravská 
and Flora stations. At the beginning of the year, we also 
started work on the documentation for the building per-
mit for the reconstruction of the Hradčanská station. 

The development of tram lines is a relatively big to-
pic in Prague. What is the topic of discussion is also 
the return of the tracks to Wenceslas Square, as well 
as new lines that are to improve transport services in 
the peripheral parts of Prague… What is the situati-
on like?
The development of tram lines in Prague is experiencing 
a boom that I do not remember in my almost thirty-year 
professional career. The outgoing leadership of the ca-
pital has set this as one of their priorities, and I believe 
that the new one will continue the established trend. The 
implementation of the Holyně – Slivenec construction 
will begin, alongside the ongoing Modřany – Libuš and 
Divoká Šárka – Dědinská constructions, in February. Our 
company is now working on the projects of Libuš – Nové 
Dvory, Kobylisy – Bohnice tram lines and the new line 

in Počernická Street. The return of trams to Wenceslas 
Square is one step closer. It is perhaps the most visible 
of all our aforementioned projects. But it also of a great 
operational significance, as it is to create a parallel rou-
te to the busiest I.P. Pavlova – Ječná – Karlovo náměstí 
line. Even a banal collision in this section can nowadays 
complicate tram traffic in a large part of the city. At the 
turn of the year, the building permit for the track on 
Wenceslas Square took effect, and a competition for the 
selection of a construction contractor is currently under-
way. There I must point out that we were able to obtain 
a building permit in record time, also thanks to the gene-
rous support of the city management, and I would like 
to thank all my colleagues who were responsible for this.   

So far, we have only focused on Prague. Which of 
your projects are implemented outside the capital?
The tram line from Osová to the Masaryk University Cam-
pus in Brno was put into trial operation last December. It 
is our largest completed urban transport system project 
in recent years. The track runs for the most part in a tu-
nnel, and the Zelená brána underground station is part of 
it. Reconstruction of a historic station building in České 
Budějovice is underway. METROPROJEKT’s  largest ever 
foreign contract – the third underground route – is being 
implemented in Sofia. There I can only envy my Bulgarian 
colleagues the speed of the permitting processes. In 2010, 
we commenced project work on two new underground 
routes, the D route in Prague and the third underground 
route in Sofia. In Sofia, there are already 12 stations out 
of a total of 18 in operation. The D route in Prague, on the 
other hand, was only commenced last year. 

Your answers show that METROPROJEKT focuses 
mainly on rail structures. Are you going to focus on 
other transport construction systems, or possibly 
other construction industry?  
I was already involved in the expansion of METROPRO-
JEKT’s  portfolio in my previous position of a  sales di-
rector. Every company is able to resist crises better if it 
has so-called more open scissors and if it is able to assert 
itself in other areas outside of its core business. One thing 
is to get a contract in a field that is not traditional for 
you, and another thing is to handle it successfully with 
one’s own capacities or with the help of subcontractors. 
No one wants to associate with you much when trying to 
break into a new market, because you increase their com-
petition and take away work as a result. The only option 
is to get recognized experts in the new field. Attracti-
ng the entire group to employment is difficult and al-
most impossible today, so we took the route of acquiring 
smaller established companies with which we worked on 
joint projects in the past. Over the past three years, we 
have managed to acquire majority shares in PK Ossendorf 
and AGA – Airport, thus entering the market for desig-
ning road, motorway and airport constructions. As for the 
future, I do not rule out that we will also continue in this 
way in the segment of designing building constructions.
 AK
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The new general manager, Ing. Vladimír Seidl, told us 
about the nearest goals awaiting Metroprojekt - and 

it is not just the D underground route in Prague.

At the beginning of the year, you replaced Ing. Krása 
in his post.  What tasks or challenges are ahead of 
you?  
My goal is for METROPROJEKT to continue to be a top 
project company, especially in the field of road structu-
res. As for the closest goals, it is certainly the successful 
completion of the preparation of the group of buildings 
for the railway connection between Prague and Kladno 
and Václav Havel Airport. Obtaining zoning decisions and 
building permits in the inner city of the capital is a very 
demanding issue and a long process. We fight constructi-
on opponents, where they all support a modern rail link 
between the city centre and the airport, but only if the 
track does not run past their house or garden. Even exce-
ssive caution and sometimes not obeying by administra-
tive deadlines on the part of the concerned organizations 
and municipal authorities do not accelerate the process. 
Despite the above-mentioned problems, we have lately 
managed, in co-operation with the Railway Administra-
tion, to start the implementation of our projects in the 

METROPROJEKT Praha, a. s., has more than fifty years of history and is 
behind many important road structures, not only in our capital.

sections of Kladno – Kladno Ostrovec and Praha Bubny 
– Praha Výstaviště. As for the others, the Prague Ruzy-
ně – Kladno section is closest to construction. Regarding 
METROPROJEKT’s internal processes, I would like to com-
plete a comprehensive digitization of document circula-
tion and the introduction of software for managing files, 
users and processes. My priorities also include further de-
velopment of 3D design using the BIM method. 

One of the main projects in Prague is the constructi-
on of the D underground route. Is it going according 
to plan, or have there been any guiles? 
The schedule for the preparation and implementation 
of the I.D underground route set by the Prague Public 
Transport Co, Inc., is still being fulfilled. According to 
them, the Pankrác – Nové Dvory section should be com-
pleted and put into operation by 2029. Construction of 
the initiation section Pankrác – Olbrachtova has been 
in full swing since last April. A problem may arise if one 
of the participants appeals to the ÚOHS after the eva-
luation of offers for the implementation of the second 
section of Olbrachtova – Nové Dvory, as was the case 
in the first section. This might delay the opening of the 
first section significantly. As for the continuation of the 
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